
OBSAH

a  22 Virtuální chobotnice, 
z níž jde strach
Může se stát Česko velmocí ve výrobě 
ochranných pomůcek? Proč je důležitější 
mít pro případ krize připravené 
počítačové programy a výrobní postupy, 
a nikoliv sklady plné roušek? Nehrozí 
nám digitální totalita a ztráta soukromí? 
Odpovědi nabízí profesor Vladimír 
Mařík, DrSc., přední odborník na 
umělou inteligenci.

►52 Náš život je o bolesti
Pět titulů mistra světa. Dvě stříbrné 

a jedna bronzová medaile z olympijských 
her. К tomu tolik dalších cenných kovů ze 

světových šampionátů, že sportovní statistici 
mají problém je spočítat. Letos bude Ondřeji 

Synkovi osmatřicet a po patnácti sezónách na 
skifu se vrací do větší lodě -  dvojskifu.

Můj anděl strážný je borec
Automobilovým závodníkem se stal Tomáš Ouředníček až ve čtyřiceti 
letech. Bez jakékoliv zkušenosti se zúčastnil legendárního Dakaru a hned ve 
své kategorii uspěl -  skončil bronzový, celkově byl sedmý. Dnes patří mezi 
nejúspěšnější české navigátory i piloty cross-country rallye.

▼ 58 Jánošík mezi rudokožci
Na jedné straně filmy Jako jed nebo Antonyho šance, na 
druhé Playgirls nebo Ještě větší blbec, než jsme doufali. 
Málokterý režisér se v hodnocení filmových fanoušků 
a kritiků pohybuje na škále sahající od obdivu po 
zatracení tak jako Vít Olmer. „Jo, prý jsem kontroverzní, 
a jsem rád.“

▲ 46 Operace mozku?
Někdy balet, jindy bitva...
O kouzlu, dobrodružství, ale i náročnosti a odpovědnosti oboru 
zvaného neurochirurgie vypráví MUDr. Jan Klener, který patří ke 
špičce nejen u nás. Co je na jeho práci nejtěžší? A je film Skalpel, 
prosím věrným zobrazením lékařských dilemat, jaká musí řešit?


